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Protokół nr 73/22 

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji odbytego w dniu 

22 lutego 2022 r. od godz. 14:30 do godz. 16:47 w trybie zdalnym.  

 

Obecni według załączonej listy. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji radny Adam Francik, który przywitał 

przybyłych członków Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie. 

 

Porządek obrad niniejszego posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 446 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Świerklaniec na rok 2022. 

3. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 447 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnych z terenu Gminy Świerklaniec. 

4. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 448 w sprawie wyznaczenia miejsca do  

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników. 

5. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 449 w sprawie Regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym 

miejscu.  

6. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 451 w sprawie zmian budżetu gminy na 2022 rok. 

7. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 452 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

8. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń. 

9. Wolne głosy. 

10. Zakończenie. 
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Ad. 2. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że program opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi jest uchwalany corocznie. W dalszej części poinformowała, że 

przedłożony projekt uchwały został przygotowany w oparciu o obowiązujące przepisy prawa. 

Nadmieniła, że podlegał on konsultacjom społecznym oraz został przesłany do zaopiniowania 

właściwemu Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii. Następnie poinformowała, że w roku 2021 

z terenu gminy odłowiono 15 bezdomnych psów i 3 koty oraz przedstawiła koszty z tym związane. 

W dalszej kolejności poinformowała, że usługi w zakresie realizacji założeń omawianego Programu, 

będą realizowane przez te same firmy, co w roku 2021. Następnie przedstawiła sposób 

wydatkowania środków przeznaczonych na realizację programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi. 

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, gdzie można zgłaszać przypadki bezdomnych 

zwierząt w sytuacji, gdy zostały one znalezione w weekend lub poza godzinami pracy Urzędu 

Gminy.  

 

Pani Marta Loska, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że poza godzinami 

pracy Urzędu Gminy, w weekendy i święta, przypadki bezdomnych zwierząt należy zgłaszać pod 

numer alarmowy 112, ponieważ po otrzymaniu zgłoszenia kontaktują się z powiatowym centrum 

zarządzania kryzysowego, który przekazuje otrzymane informacje do firm świadczących usługę dla 

Gminy Świerklaniec.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że w sołectwie Nowe Chechło, wydarzyła się sytuacja, 

w której bezdomny, niewidomy kotek błądzi po ulicach, jednak po zadzwonieniu na numer 

alarmowy nie podjęto stosownych działań. Dodał, że dopiero interwencja Radnego Mirosława 

Bacika z ramienia Ochotniczej Straży Pożarnej w Świerklańcu, przyniosła zamierzony efekt. 

W związku z tym należy rozważyć możliwość opracowania dodatkowych procedur w tym zakresie.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że wielokrotnie 

interwencje podejmowane przez powiatowe centrum zarządzania kryzysowego były skuteczne. 
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Radny Tadeusz Ledwoń zaproponował, aby na tablicach ogłoszeń zamieścić bezpośrednie numery 

telefonów kontaktowych do firm świadczących usługi w zakresie bezdomności zwierząt.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że umieszczenie 

omawianych danych kontaktowych może spowodować konieczność zwiększenia środków 

ponoszonych na realizację gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec, ponieważ mieszkańcy mogą 

zbyt pochopnie podjąć decyzję o wezwaniu służb do psa lub kota, który np. uciekł i jest 

poszukiwany przez właściciela, więc zostanie szybko odebrany ze schroniska, a Gmina Świerklaniec 

będzie musiała ponieść zryczałtowaną opłatę za przyjęcie zwierzęcia, która w przypadku psa wynosi 

1.000,00 zł netto, a w przypadku kota 800,00 zł netto.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że można ustalić koordynatora, który w razie potrzeby 

mógłby podjąć stosowne działania.  

 

Radny Adam Francik wyraził swoją opinię, że informacje na temat postępowania w przypadku 

stwierdzenia bezdomności zwierząt należy zamieścić w Informatorze Gminnym.  

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził poparcie do stanowiska przedstawianego corocznie przez Radnego 

Jerzego Siwego w sprawie odpłatności za przekazanie zwierzęcia do schroniska, ponieważ powinien 

ją ponosić właściciel, a nie gmina. Dodał, że należy rozważyć możliwość poniesienia jednorazowego 

kosztu związanego z ochipowaniem zwierząt, aby po trafieniu do schroniska posiadać wiedzę do 

kogo należy dany pies czy kot.    

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że koszt 

ochipowania jednego zwierzęcia to około 80 zł. Następnie właściciel musi dokonać rejestracji 

zwierzęcia w specjalnej bazie, co wiąże się z koniecznością poniesienia kosztu w wysokości około 

50 zł. W dalszej części poinformowała, że samo ochipowanie zwierząt nie przyniesie zamierzonego 

efektu, ponieważ bez rejestracji w bazie nie można uzyskać informacji na temat właściciela. 

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że należy przygotować procedurę chipowania zwierząt 

w taki sposób, aby była przeprowadzona kompletnie wraz z rejestracją i aby ostatecznie rozwiązać 

powstający problem oraz zmniejszyć wydatki ponoszone na realizację gminnego programu opieki 
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nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Świerklaniec. W dalszej części wyraził swoją opinię, że należy podjąć tzw. „męską decyzję” 

i rozwiązać ten problem, ponieważ każdy właściciel pupila może pozwolić sobie na jednorazowy 

wydatek w wysokości 50 zł za rejestrację zwierzęcia, ponieważ nie są to duże środki. 

  

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że przedstawiła 

procedurę chipowania zwierząt, jednak należy wziąć pod uwagę, że rejestrację zwierzęcia może 

przeprowadzić tylko właściciel, którego nie można zmusić do podjęcia kroków w omawianym 

zakresie.  

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że przy wydawaniu chipów można pobierać dane 

właścicieli i dokonywać rejestracji.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 446 

w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2022, w następujący sposób: l. gł. 7: 

„za” - 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” - 2.  

 

Ad. 3. 

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że z dniem 01 stycznia 2022 roku weszła 

w życie ustawa o ochotniczych strażach pożarnych, która nakłada na Radę Gminy obowiązek 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego, którego wysokość nie 

może przekroczyć 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto ogłoszonego przez 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego (GUS), które w czwartym kwartale 2021 wyniosło 

5.995,09 zł, w związku z czym maksymalna wysokość ekwiwalentu możliwa do ustalenia to 34,26 zł. 

W dalszej części poinformowała, że zaproponowane stawki są jednymi z najwyższych 

w województwie śląskim, ponieważ tylko w Lublińcu stawka ekwiwalentu została ustalona na 

wyższym poziomie, jednak należy zaznaczyć, że występuje tam tylko jednostka Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Następnie przedstawiła kształtowanie się wysokość stawek ekwiwalentu w województwie 

śląskim. W dalszej kolejności poinformowała, że do tej pory praca strażaków była rozliczana 

minutowa, a obecnie będzie to rozliczenie godzinowe. 
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Radny Łukasz Lesik zwrócił się z prośbą o przedstawienie wyliczeń na podstawie, których została 

określona zaproponowana stawka wysokości ekwiwalentu. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy w przypadku, gdy pracownicy Urzędu jadą na szkolenie mają obniżone 

wynagrodzenie.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Rada Gminy podejmuje decyzję 

odnośnie wysokości ekwiwalentu, jednak zaproponowane stawki uwzględniają możliwości 

finansowe budżetu gminy. W dalszej części poinformowała, że do tej pory członkom Ochotniczych 

Straży Pożarnych za udział w szkoleniach nie przysługiwał ekwiwalent, a obecnie zaproponowano 

stawkę 13 zł za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia. Następnie poinformowała, że trudno wykonać 

szczegółowe wyliczenia, ponieważ ilość akcji w każdym roku jest zmienna np. ze względu na 

ekstremalne warunki pogodowe ilość wyjazdów druhów Ochotniczych Straży Pożarnych jest 

większa. W dalszej kolejności poinformowała, że za udział w szkoleniach pracownikowi Urzędu 

przysługuje pełne wynagrodzenie. Nadmieniła, że Strażakom Ochotnikom należy się ogromny 

szacunek za prowadzone działania i jeżeli tylko występowałaby możliwości finansowe to przyznano 

by ekwiwalent w maksymalnej wysokości, jednak w bieżącym roku to nie jest możliwe. 

Nadmieniała, że w późniejszym czasie można dokonać zmiany wysokości ekwiwalentu.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że ze względu na to, że nie przedstawiono wyliczeń trudno 

określić jaką stawkę ekwiwalentu można przyznać członkom Ochotniczych Straży Pożarnych. 

W dalszej części poinformował, że kilkukrotnie był świadkiem prowadzenia akcji przez Ochotniczą 

Straż Pożarną funkcjonującą w Gminie Świerklaniec. Nadmienił, że akcje były prowadzone 

w sposób profesjonalnym, w związku z czym bardzo ważne są szkolenia, które przekazują wiedzę 

w jaki sposób prowadzić akcje, aby jak najsprawniej udzielić niezbędnej pomocy. Następnie złożył 

wniosek formalnym o wyrównanie wysokości ekwiwalentu za udział w szkoleniach i ćwiczeniach do 

ekwiwalentu za udział w akacjach ratowniczych.  

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że nikt nie neguje tego, że druhom 

Ochotniczej Straży Pożarnej należy się jak najwyższy ekwiwalent. Dodała, że do sesji zostaną 

przygotowane szczegółowe wyliczenia. Nadmieniła, że zaproponowane stawki zostały określone na 

podstawie wysokości środków zabezpieczonych na ten cel w budżecie gminy. W dalszej kolejności 

poinformowała, że ustawodawca nakłada na Radę Gminy obowiązek zmiany wysokości 
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ekwiwalentu, nie rzadziej, niż raz na 2 lata. Zaznaczyła, że praca strażaków jest nieoceniona, 

ponieważ pełnią oni bardzo ważną misję.  

 

Radny Adam Francik wyraził swoją opinię, że strażacy pełnią bardzo ważną funkcję i dbają o nasze 

bezpieczeństwo, jednak przy ustalaniu wysokości ekwiwalentu trzeba wziąć pod uwagę posiadane 

środki lub wskazać źródło finansowania. W dalszej części wyraził swoją opinię, że zaproponowane 

kwoty stanowią znaczącą podwyżkę ekwiwalentu, ponieważ za udział w akacjach ratowniczych 

stawka wzrosła z 16 zł na 25 zł. Natomiast za udział w szkoleniach nie był przyznawany ekwiwalent, 

natomiast obecnie proponowana jest stawka 13 zł za godzinę.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że inwestycja związana z budową kanalizacji, jest bardzo 

ważna i pochłania dużą ilość środków, jednak nie należy oszczędzać na bezpieczeństwie. 

 

Radny Adam Francik wyraził swoją opinię, że dokonano znaczącej podwyżki ekwiwalentu, więc nie 

oszczędza się na bezpieczeństwie mieszkańców.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że do tej pory członkowie Ochotniczej 

Straży Pożarnej nie mieli wypłacanego ekwiwalentu za udział w szkoleniach. Dodała, że pomimo to 

w Gminie Świerklaniec jest bardzo dużo druhów, którzy na bieżąco podnoszą swoje kwalifikacje. 

Nadmieniła, że szkolenie dające możliwość uczestnictwa w akcji ratunkowej trwa 120 godzin.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że za godziwą pracę powinno przysługiwać godziwe 

wynagrodzenie. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, jakie środki zostały poniesione 

w ubiegłym roku na ekwiwalent dla wszystkich druhów Ochotniczej Straży Pożarnej funkcjonującej 

w Gminie Świerklaniec i ile to był osób.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że na wypłatę ekwiwalentu w ubiegłym 

roku przeznaczono około 40.000,00 zł. Dodała, że informacja na temat ilości strażaków biorących 

udział w akacjach zostanie przedstawiona na sesji. Nadmieniła, że w omawianym projekcie uchwały 

zaproponowano, aby ekwiwalent był rozliczany godzinowo. Zaznaczyła, że obecnie udział w akcji 

ratunkowej jest rozliczany minutowo.  
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Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że nikt z członków Ochotniczej Straży Pożarnej, nie 

zgłasza się tam z powodu pieniędzy, ponieważ udział w akacjach jest dla nich pasją. Następnie 

wyraził swoją opinię, że ekwiwalent jest nagrodą za wysiłek jaki podejmują.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy kwota wskazana przez Zastępcę Wójta Gminy 

dotyczy wszystkich jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących w Gminie 

Świerklaniec. 

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, ponownie przedstawiła kwotę przeznaczoną na ekwiwalent. 

Następnie zadeklarowała, że szczegółowe informacje w tym zakresie zostaną przedstawione na 

sesji.    

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z prośbą o przedstawienie na sesji ilości godzin, w których 

prowadzone były akcję i ile godzin szkoleń.  

 

Radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy ustalony ekwiwalent dotyczy tylko akcji, 

które odbywają się tylko na terenie Gminy Świerklaniec.  

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że ekwiwalent dotyczy wszystkich akcji 

i szkoleń bez względu na miejsce ich realizacji.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji poddała pod głosowanie wniosek formalny złożony przez 

Radnego Łukasza Lesika w sprawie zrównania ekwiwalentu za udział w szkoleniach i ćwiczeniach do 

ekwiwalentu za udział w akcjach ratowniczych tj. do wysokości 25 zł. Wyniki głosowania 

przedstawiają się, następująco: l. gł. 7: „za” - 2, „przeciw” - 4, „wstrzymało się” - 1. Wniosek został 

odrzucony. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 447  

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnych 

z terenu Gminy Świerklaniec, w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 5, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” - 2.  
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Ad. 4. 

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że zaproponowano, aby miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników zostało zlokalizowane na 

fragmencie boiska sportowego w Nakle Śląskim. Nadmieniła, że w pobliżu nie znajdują się inne 

punkt handlowe, w związku z czym utworzenie omawianego miejsca nie spowoduje powstania 

konkurencji.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że podjęto bardzo dobrą decyzję.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 448 

w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich 

domowników, w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 7, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” - 0. 

 

Ad. 5. 

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że treść omawianego projektu uchwały jest 

tożsama z projektem uchwały przedstawionym do rozpatrzenia na poprzedniej sesji.  W dalszej 

części poinformowała, że Radny Łukasz Lesik, przedłożył propozycję zapisów możliwych do ujęcia 

w omawianym Regulaminie. Jednak po konsultacji Kancelarią Prawną postanowiono, że lepszym 

rozwiązaniem będzie pozostawienie uchwały w pierwotnym brzmieniu.  

 

Radny Adam Francik poruszył kwestię weryfikacji czy osoby prowadzące handel w wyznaczonym 

miejscu są rolnikami.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 449 

w sprawie Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu, w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 7, 

„przeciw” – 0, „wstrzymało się” - 0. 

 

 



9 

Ad. 6. 

 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu gminy na 2022 

rok.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 451 

w sprawie zmian budżetu gminy na 2022 rok, w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 7, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 7. 

 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 452 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037, 

w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 7, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” - 0. 

 

Ad. 8. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji przyjęła Protokół nr 64/21 z posiedzenia w dniu 

26.10.2021 r., w następujący sposób: l. gł. 7: „za” - 7, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” - 0. 

 

Ad. 9. 

 

W wolnych głosach i zapytaniach Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji podjęła następujące 

tematy dotyczące: 

• opóźnień w dostarczaniu korespondencji przez Pocztę Polską; 

• rozważenia możliwości montażu ławki w okolicach siedziby Poczty Polskiej w Świerklańcu; 

• zabezpieczenia linii energetycznej przy ul. Leśnej 4a oraz ul. Leśnej 4 w Nowym Chechle; 

• rozpoznania własności pasa zieleni pomiędzy posesją a drogą gminą w okolicy ul. Leśnej 69c 

w Nowym Chechle, aby doprowadzić do uporządkowania zieleni tam występującej; 
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• rozpoznania, czy została wydana zgoda na ustawienie plastikowych palm w Parku 

w Świerklańcu i podjęcia działań zmierzających do ich usunięcia; 

• dokonania naprawy jednego przęsła ruchomego mostku w Parku w Świerklańcu; 

• możliwości przyłączenia się do wybudowanej kanalizacji przez mieszkańców ul. Rogowej 

w Świerklańcu; 

• rozpoznania możliwości analizy danych związanych z jakością powietrza wskazywanych 

przez czujniki Airly. 

 

Ad. 10. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu 

i Inwestycji o godz. 16:47 zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

 

Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Gospodarki, 

           Budżetu i Inwestycji 
 

        Adam Francik   
 

 

 


